
 
HALD EGE SKOLE – skolebestyrelsesmøde 

Tirsdag, den 25. august 2020, kl. 19.00 – 21.00 

                         
  
 
Afbud: Anette Lorenzen 
 
 

Dagsorden:  

 

1. Godkendelse af referat fra skolebestyrelsesmødet d. 11.06.20 MNC/CM 
 
 
Referatet er godkendt. 
 

 
 
 

2. Nyt fra elevrådet MNC/CM 
 
 
Valg af repræsentanter til elevrådet er afviklet eller i gang i alle klasser. Elevrådet har endnu ikke 
konstitueret sig. Indtil konstitueringen er på plads så er Thilde og Peter fra 9. årgang repræsen-
tanter fra elevrådet.     
 

 
 
 

3. Nyt skolebestyrelsesmedlem      MNC/CM 
 
Steffen L. Poulsen er af helbredsmæssige årsager desværre nødsaget til at trække sig fra skole-
bestyrelsen.  
 
 
CM tager kontakt til suppleant ift. at indtræde i bestyrelsen snarest muligt. 
 

 
 
 

4. Velkommen til et nyt skoleår    MNC/CM 
 
- Opstart – fortsat med Corona restriktioner. 
- Opstart af 25 elever i børnehaveklassen. 
- Opstart af renovering. 
- Ansættelse af pædagog.  
- Elevtal m.m.   
- Bestyrelses fokus og indhold det kommende skoleår.  
 

  



 
- Hverdagen fungerer. Vi har fundet en praksis og et niveau, der passer til de omstændighe-

der, der er gældende for Hald Ege Skole.  
- Overordnet set er det gået godt og eleverne har været super gode og fleksible i deres til-

gang til at deres hverdag er blevet ændret flere gange 
- Vi skal fortsatte tænke os om og være i stand til at justere hurtigt efter omstændighederne 
- 9. årgang skal afholde skolerejsen i Danmark. Dette er en Viborg Kommune beslutning.  
- 25 børn er startet op i børnehaveklassen. Det er en enlig svale. Vi ser ind i et stabilt bør-

netal med 2 klasser på hver årgang de kommende år.  
- Renoveringen blev fremskudt og er godt i gang. Det larmer og vi glæder os til det nye, som 

forventes færdigt omkring jul. Morgentrafikken har flyttet sig fra Egeskovvej til parkerings-
pladsen ved hallen. Rute 712 ankommer til skolen, så tæt på ringetid, at børnene i indskolin-
gen har svært ved at nå i klassen til tiden. Det er aftalt i klasserne, at det er helt ok at 
komme lidt for sent pga. bussen.  

- Arbejdet med legepladsen går i gang i løbet af efteråret. Der vil blive behov for en periode 
med forskudte frikvarterer, når dette arbejde er i gang. Arbejdet forventes at tage ca. 1 må-
ned. 

- Ansættelsessamtaler på torsdag ift. ansættelse af en pædagog til indskoling / SFO. MNC 
deltager fra skolebestyrelsen.  

- Elevtallet er faldet til dette skoleår, primært grundet farvel til en stor 9. årgang og goddag til 
en lille årgang i 0. klasse.  

- Bestyrelsens fokus og indhold i det kommende skoleår – bl.a. trivselspolitik, økonomi, 
kommunikationsmodel og fremtidens skole m.m.  

- Deltagelse på forældremøder: Der er truffet aftaler for deltagelse. Forældremøderne afhol-
des dog klassevis i år. 

 
 
 
 

5. Udtalelse vedr. ”den lukkede skolebuskørsel”    MNC/CM 
 
Nedenstående udtalelse er videresendt til forvaltningen.    
 
 

Hald Ege Skole - Udtalelse vedr. ”den lukkede” skolebuskørsel.  

 Ifølge bekendtgørelsen om befordring af elever i folkeskolen ”skal kommunalbestyrelsen ind-
hente udtalelse om ordningens nærmere tilrettelæggelse, herunder ruter, afgangstider, venteti-
der og opsamlingssteder”.   

Skolebestyrelsen kan konstatere at den ”lukkede” skolebuskørsel generelt fungerer godt. Skole-
bestyrelsen har dog et ønske om, at man som barn i SFO kan bruge de ”lukkede ruter” på alle 
afgangstidspunkter fra skolen.   

Skolebestyrelsen bakker op om den besluttede afvigelse fra lovgivningen, som børne- og ung-
domsudvalget besluttede på mødet d. 30.05.17. Muligheden for at få en legekammerat med 
hjem i den lukkede skolebus, er vigtig for børnenes sociale trivsel. 

Skolebestyrelsen er bevidste om at køretid m.m. følger den gældende lovgivning, men vi kunne 
godt ønske, at man politisk var villig til at se på dette. Vi har elever, som er længe undervejs, og 
som skal gå et godt stykke når de bliver sat af – specielt i den mørke tid kan det være problema-
tisk. Det varierer selvfølgelig år for år. I år er der eksempelvis elever, der starter kl.07.15 og som 
er fremme ved skolen kl. 08.00. 

 
 
 
 
 



6. Børne- og unge udvalget inviterer til stormøde    MNC/CM 
 
D. 10. september kl. 16.30 – 18.30 i Viborg Lounge inviterer Børne- og unge udvalget til møde 
vedr. fremtidens folkeskole i Viborg. Hvem deltager fra skolebestyrelsen? Se bilag for invitation. 
 
 
Majbritt, Christian og Arne/Dorthe deltager kl. 16.30 – 18.30. 
 
På det efterfølgende møde med tilmelding deltager: 
 
Anette, Gry og Arne/Dorthe. Husk tilmelding via nedenstående link.   
 

https://kommune.viborg.dk/Borger/Boern,-unge-og-familie/Skoler/Fremtidens-Skole/Giv-din-

mening-til-kende-om-Fremtidens-Skole 
 
 

 
 
 

7. Fremtidens folkeskole i Viborg  MNC/CM 
 
Skolebestyrelsen skal udfærdige et høringssvar med udgangspunkt i nedenstående principper 
for fremtidens folkeskole i Viborg kommune.  
 
Kvalitet og indhold 

• Der afsættes ekstra ressourcer til fælles udviklingsprojekter på skoleområdet i forhold til 
at styrke inkluderende praksis, overgange, åben skole, videreudvikling af teamsamar-
bejde etc. 
 

Skoledistrikter/klassedannelse 
• Alle skoler/matrikler søges bevaret. 

• Alle skoledistrikter søges sammenlagt med minimum et eller dele af et andet skoledistrikt 
med henblik på fagligt og økonomisk bæredygtige enheder. 
 

Ledelse 
• Der skal være ledelse på alle skoler/matrikler. 
 

 

Tildelingsmodel 
• Den fremtidige tildelingsmodel tager udgangspunkt i den nye skolestruktur med færre 

skoledistrikter – og baserer sig i højere grad på elevtildeling. 
 
Yderligere præsentation/information på skolebestyrelsesmødet, samt på nedenstående link. 
 

https://kommune.viborg.dk/Borger/Boern,-unge-og-familie/Skoler/Fremtidens-Skole/Giv-din-

mening-til-kende-om-Fremtidens-Skole 
 
 
Ovenstående blev drøftet. Drøftelsen fortsætter på næste møde med udgangspunkt i de tilbage-
meldinger der er kommet til høringssvaret. Høringssvar laves færdig efter næste møde.  
 

 
 
 
 
 
 
 



8. Punkter/emner til næste skolebestyrelsesmøde     MNC/CM 
 
Prioritering af punkterne: Fremtidens folkeskole i Viborg, Evaluering og opfølgning på skolebo-
den, kommunikationsstrategi, drøftelse af sammenhængsmodellen og dialogbaseret aftale, revi-
dering af trivselspolitik.    
 
 
Fremtidens folkeskole i Viborg Kommune og trivselspolitik.  
 

 
 
 

9. Meddelelser 
 
Intet til referat.  

 
 

Intet til referat.  
 

 

 

 

10. Evt. 
 

Intet til referat. 
 

 



Fremtidens Skole 

Præsentation af principper 

Stormøde den 10. september 16.30-18.30 i Viborg Lounge 
 

 

I inviteres hermed til stormøde, hvor Børne- og Ungdomsudvalget som en del af høringsprocessen vil 

præsentere de 4 principper. 

1. Kvalitet og indhold 

a. Der afsættes ekstra ressourcer til fælles udviklingsprojekter på skoleområdet i forhold til at 

styrke inkluderende praksis, overgange, åben skole, videreudvikling af teamsamarbejde etc. 

2. Skoledistrikter/klassedannelse 

a. Alle skoler/matrikler søges bevaret. 

b. Alle skoledistrikter søges sammenlagt med minimum et eller dele af et andet skoledistrikt 

med henblik på fagligt og økonomisk bæredygtige enheder. 

3. Ledelse 

a. Der skal være ledelse på alle skoler/matrikler. 

4. Tildelingsmodel 

a. Den fremtidige tildelingsmodel tager udgangspunkt i den nye skolestruktur med færre 

skoledistrikter – og baserer sig i højere grad på elevtildeling. 

Mødet er delt i to, hvor Børne- og Ungdomsudvalget først præsenterer principperne og efterfølgende 

inviterer til spørgsmål og dialog. 

Da forsamlingsforbuddet er fastholdt på 100 personer, er vi nødt til at sætte begrænsninger på, hvor 

mange I kan deltage fra hver skole. Det betyder, at I har mulighed for at sende 3 repræsentanter fra hver 

skolebestyrelse, I afgør selv hvem. Der er stadig tilmelding til ca7@viborg.dk.  

Vi glæder os til dialogen med jer. 

 

Med venlig hilsen 

Børne- og Ungdomsudvalget 


